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‘Geef het embryo waar het recht op heeft’
Katholiek Nieuwsblad, 19 mei 2013
door Ben van de Venn

Is afschaffing van abortus een onrealistisch doel? In Europees verband wordt nu campagne gevoerd om het
embryo de menselijke waardigheid toe te kennen waar het volgens de Europese grondwet recht op heeft.
Coördinator Michael van der Mast licht toe.

“De Europese Unie heeft in artikel 1 van zijn grondwet staan dat ‘een ieder recht heeft op leven, dat niemand
tot de doodstraf wordt veroordeeld en een ieder recht heeft op lichamelijke en geestelijke integriteit’. Dat zijn
geweldige uitgangspunten. Maar de praktijk staat haaks op die idealen. De pro-life beweging, met name de
Spaanse en de Italiaanse organisaties daarbinnen, heeft gekeken wat de mogelijkheid is om de pro-lifegedachte
duidelijk in Europa naar voren te brengen. Ze hadden daarbij de beschermwaardigheid voor ogen van dit kind
van tien weken oud (hij laat het bekende foetuspoppetje zien). Dat groeit in de baarmoeder, maar zijn
beschermwaardigheid is dubieus”, zegt Michael van der Mast van burgerinitiatief ‘Eén van Ons’, dat ijvert voor
de erkenning van de menselijke waardigheid van embryo’s. “Het Verdrag van Lissabon uit 2009, dat de facto als
Europese grondwet fungeert, is aanleiding geweest om actie te ondernemen. Dat verdrag geeft namelijk de
mogelijkheid aan Europese burgers te participeren in de politiek die gevoerd wordt in Brussel en Straatsburg
middels een burgerinitiatief. Daarmee kan men een wetsvoorstel indienen bij de Europese Commissie als daar
een miljoen handtekeningen voor zijn.”

Bisschop Von Galen
“De Spaanse pro-life politicus Oreja en een Italiaanse parlementariër hebben met hun achterban en juristen
gekeken wat de mogelijkheden zijn om in een burgerinitiatief een pro-lifestatement te maken. Als het zo is dat
een embryo ontstaat uit de samensmelting van de zaadcel met de eicel, dan rijst de vraag: is dat een ding of is
dat iets waar je voorzichtig mee moet zijn, omdat ik tenslotte ook een embryo geweest ben? Als het een ding is,
dan kun je er mee doen wat je wilt.

We hebben bij Hitier gezien wat er gebeurde toen hij de Joden als een ding ging zien: de Jood, de zigeuner en de
christen werd in het Hitler-tijdperk de menselijke waardigheid ontzegd. Een stevige tegenstander van Hitlers
rassenpolitiek was bisschop Von Galen, die Hitler openlijk beschuldigde. Wij missen in onze tijd een sterke leider
uit de katholieke of protestantse hoek die opstaat tegen de gedachte dat het embryo een ding is. De Tweede
Kamer is al zover dat ze er over gedacht heeft dat het wel interessant zou zijn embryo’s te kweken. Een
gevaarlijke gedachte, want je spreekt over alle eigenschappen in dat embryo die de toekomstige mens zal
vormen. Het DNA en het geslacht van de persoon liggen daarin al vast.”

‘Embryo wordt ding’
“Waar we de menselijke waardigheid van het embryo gaan ontkennen, wordt het een ding. Er is dan geen
beletsel meer om restembryo’s bij ivf te doden, en embryo’s te kweken voor onderzoek en het winnen van
stamcellen. Abortus is dan geen doden van menselijk leven. Overigens heeft het Europees Hof van Justitie in de
rechtszaak Oliver Brüstle versus Greenpeace in 2011 al uitgesproken dat het embryo het begin is van de mens
en dus recht heeft op bescherming van zijn menselijke waardigheid en van zijn integriteit.

Diezelfde Europese Unie financiert ontwikkelingssamenwerking en wetenschappelijk onderzoek waarbij
embryo’s gedood worden. Onze minister voor Ontwikkelingssamenwerking Ploumen heeft aangekondigd dat er
maar liefst 369 miljoen euro uitgetrokken wordt voor projecten en voor bevordering van seksuele en
reproductieve gezondheid en rechten, een eufemisme voor abortus. In deze lijn ligt ook het fonds dat
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organisaties als International Planned Parenthood en Marie Stopes International ter besdiikking staat. MSI
ontving 3,5 miljoen euro van de EU voor haar projecten in 2007 en 9 miljoen in 2005 en 2009. Deze bedragen
waren bestemd voor ontwikkelingshulp, maar het grootste deel ervan ging op aan abortus, netjes verpakt in de
term seksuele en reproductieve gezondheid. De gedachte dat het leven een geschenk is en geen eigen bezit
waar je vrij over kunt beschikken, is vaak ver weg.”

Kerk en politiek
“Als het over de betrokkenheid van de Kerken bij dit onderwerp gaat, moet ik weer denken aan kardinaal Von
Galen, die op de preekstoel van Münster de praktijken van de nazi’s tegenover ‘onwaardige’ zwakken en zieken
openlijk aanklaagde. De geestelijkheid en de Kerken van nu zeggen: abortus is een politiek onderwerp, daar
bemoeien wij ons niet mee. De politiek zegt: over een dergelijke ethische aangelegenheid zouden de Kerken
iets moeten zeggen. Die twee moeten we weer bij elkaar brengen. De stem van de Kerk moet weer doorklinken
in de politiek en niet alleen in je eigen parochie of gemeente.”

Kader: Het wetsontwerp
Het burgerinitiatief ‘Een van Ons’ houdt in dat een miljoen Europeanen uit minstens zeven lidstaten het
wetsontwerp ‘Een van ons’ tekenen. In Nederland is inmiddels 60 procent van de verplichte quotering van
19.500 handtekeningen binnen. Getekend wordt voor: “Het menselijk embryo verdient respect van zijn
waardigheid en integriteit. Dit werd bevestigd door de uitspraak van het HJEU in de Brüstle-zaak die het
menselijk embryo definieert als het begin van de ontwikkeling van een mens. Om de samenhang te waarborgen
van de bevoegdheden waar het leven van het menselijk embryo op het spel staat, zou de EU een verbod
moeten uitvaardigen en een einde maken aan de financiering van activiteiten die de vernietiging van
menselijke embryo’s veronderstellen, in het bijzonder met betrekking tot de domeinen van onderzoek,
ontwikkelingshulp en volksgezondheid.”

Overgenomen met toestemming van Katholiek Nieuwsblad.
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